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Els esports d’equip femenins de 
Castellar viuen hores baixes 

en competició federada

ESPORTS  P13

ACTUALITAT P4

El ple aprova 
iniciar la 
revisió del 
Pla General

Adéu als barracons

ACTUALITAT P6

L’espai que ocupaven els mòduls podria servir per transformar el 
Sant Esteve en un institut escola per a nens de 3 a 16 anys, una 
alternativa que proposa la Generalitat més ràpida al tercer institut

 Ja s’han iniciat els treballs de supressió dels mòduls situats a l’escola Sant Esteve des del curs 2006-2007. || J. GRAELLS

L’inventari 
de Patrimoni 
duplica els 
elements 
catalogats

ACTUALITAT P3

ACTUALITAT P5

El ‘Gordo’ de 
la Primitiva
deixa 
331.646 €
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El patrimoni es posa al dia

 Marina Antúnez

  La masia de Can Quer és un bon exemple de l’arquitectura rural del municipi que ha estat inventariada. || ARxiu   Refugi antiaeri situat entre els carrers de Solsonès i de Bages. || ARxiu

L’Arxiu Municipal obre les inscripcions 
al 4rt Congrés d’Història Local

L’Arxiu Municipal ha obert 
les inscripcions al 4rt 
Congrés d’Història Local 
que tindrà lloc el 20 de 
novembre de 2010 la Sala 
d’Actes de El Mirador. En-
guany, el congrés s’articu-
larà en dos grans àmbits: 
Història de Castellar del 

Vallès, i Arqueologia i 
Patrimoni de Castellar.
El termini d’inscripció i 
presentació de les comu-
nicacions per al Congrés 
finalitza el 31 d’octubre. 
El preu d’inscripció és de 
6 € i dóna dret a rebre els 
escrits que es presentin.

Amb l’objectiu de fer una diagnosi 
del patrimoni castellarenc perquè 
l’Ajuntament pugui gestionar-lo i 
protegir-lo millor, l’Àrea d’Infraes-
tructures, Urbanisme i Habitatge 
de la Diputació ha lliurat al consis-
tori l’inventari del patrimoni histò-
ric, arquitectònic i ambiental del 
municipi. Es tracta d’un document 
executat en el marc del programa 
Xarxa Barcelona Municipis de Qua-
litat 2008-2011.  “Aquest inventari 
és un instrument molt important 
en la futura revisió del Pla Gene-
ral”, destaca l’alcalde de Castellar, 
Ignasi Giménez.

El catàleg ha estat possible grà-
cies a un equip de professionals de 
l’arquitectura, la història i l’arqueo-
logia que ha treballat durant un any 
i mig sota la direcció del Servei de 
Patrimoni Arquitectònic Local de 
la Diputació, en la confecció d’una 
eina “que no només cataloga sinó 

que contextualitza el moment de 
creació del patrimoni local”, diu 
l’alcalde. “Ha de servir perquè els 
responsable municipals puguin 
prendre decisions per gestionar 
el futur del patrimoni”, afegeix.

El document parteix del Ca-
tàleg del Patrimoni de Castellar de 
l’any 1999. “S’ha duplicat la quanti-
tat d’elements que fins ara hi havia 
catalogats”, comenta l’alcalde, i s’ha 
redactat el corresponent Pla Espe-
cial de Protecció perquè cobreixi les 
expectatives actuals envers la  iden-
titat urbana, rural i natural. 

L’inventari es divideix en qua-
tre volums i va precedit d’una me-
mòria on s’expliquen els criteris en 
la selecció dels elements inventari-
ats. El primer volum recull l’evolu-
ció històrica i urbana del municipi, 
l’anàlisi dels nivells de protecció i el 
llistat indexat d’elements. El segon i 
tercer volum contenen les fitxes in-
dividuals. El quart inclou els plànols 
del terme municipal. 

L’inventari posa de manifest 

el nombrós patrimoni local. “Els 
masos i masies i els elements in-
dustrials com Can Barba o Can Sa-
llent són remarcables”. En total, 
l’inventari ha inclòs 35 elements con-
siderats patrimoni residencial rural 
i 22 elements d’arquitectura indus-
trial que inclouen basses, dipòsits 
d’aigua, molins, forns i xemeneies. 
Aquest fet contrasta amb els pocs 
elements inventariats al casc antic, 

La Diputació fa l’inventari del patrimoni urbà, arquitectònic i ambiental de Castellar del Vallès per millorar-ne la seva gestió

trial i religiosa, obres d’enginyeria, 
fonts, construccions de pedra seca, 
masies, refugis antiaeris. 

presentació pública || Al setembre 
es farà una sessió explicativa per a 
totes les persones que hi han parti-
cipat i per al públic en general. Des-
prés, “intentarem habilitar-lo a la 
web i editar-lo en DVD”, conclou 
Gimenez. Entre d’altres coses, s’in-
formarà sobre les categories de pro-
tecció proposades. En concret, l’in-
ventari proposa que el Castell de 
Castellar i l’Església i Fortalesa de 
Santa Maria del Puig de la Creu que 
es mantinguin com a Béns Culturals 
d’Interès Nacional i es proposen un 
total de 30 elements com a Béns Cul-
turals d’Interès Local entre els quals 
s’inclouen Can Torrella, el Forn de 
Calç i pedrera de Can Sallent, Can 
Barba i Torrota de Cadafalch. La 
resta d’elements inventariats, fins 
a 159, pertanyen a la categoria de 
Béns de Protecció Urbanística que 
així constaran al Pla General.   

“que probablement no s’haurien 
perdut si haguessin estat catalo-
gats abans”, afirma Giménez. 

Tota la informació s’ha reco-
pilat en 201 fitxes individualitzades. 
“El cost total de l’inventari és de 
66.000 euros, finançats integra-
ment per la Diputació”, assegu-
ra Giménez. Hi són representades 
totes les tipologies existents: equipa-
ments públics, arquitectura indus-
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PLE DE JULIOL

La revisió del Pla 
General dibuixarà 
la vila del futur 

L’Ajuntament ha decidit que ja és 
hora de revisar el Pla d’Ordenació 
Urbanística  Municipal (POUM). 
El Pla General vigent de Castellar 
data de l’any 1999 i l’equip de go-
vern, que al principi de la mandat 
va advertir que no el modificaria, 
ha considerat ara adient revisar-
ho per estar esgotat. Per aquest 
motiu en el passat ple celebrat el 
15 de juliol l’equip de govern va 
presentar una proposta amb la in-
tenció de crear una comissió mu-
nicipal per iniciar un procés de re-
flexió i debat sobre el Pla. 

Una intenció que els altres 
grups de l’oposició han conside-
rat oportuna i que l’alcalde de la 
vila, Ignasi Giménez, va defen-
sar a la sessió argüint tres motius 
principals. El primer, afrontar els 
nous requeriments i la nova legis-
lació, el segon adaptar la vila al 
nou context social i econòmic, “el 
canvi d’usos i d’hàbits entre la 

 Cristina Domene
ciutadania fa repensar de quina 
manera podem donar resposta a 
noves realitats que tenim en el 
municipi”. La tercera raó que jus-
tificaria la revisió del pla són els 
nous projectes de mobilitat que 
s’hauran d’encaixar, en els propers 
anys, en el municipi, com el des-
doblament de la carretera B-124 o 
l’arribada dels Ferrocarrils de la 
Generalitat. 

Dels diferents motius que le-
gitimen aquesta revisió, Esquerra 
es va centrar em la importància 
de la ciutadania. Segons aquesta-
formació política, els vilatans i vi-
latanes han de tenir un paper ca-
pital en la modificació del POUM. 
“Hem de proposar un debat ciu-
tadà sobre quin model de muni-
cipi volem de cara al futur i quan 
això estigui clar i aprovat i con-
sensuat, llavors entrar a revisar 
el pla general, un document que 
reflecteixi les línies bàsiques del 
model de municipi que volen els 
ciutadans”, va explicar el porta-
veu d’ERC, Jordi Permanyer. Una 

proposta que els altres grups van 
acceptar de bon grat i es van com-
prometre a tirar-ho endavant.

les eternes are || Un dels temes 
polèmics que va sorgir durant el 
debat d’aquest punt del ple va ser 
la qüestió de les ARE, les Àrees 
Residencials Estratègiques. Unes 
ARE que ja estan aprovades però 
que el govern, va afirmar al ple, 
“no tenim problema en tornar-hi 
a parlar”. Sobre aquesta qüestió, 
Gemma Perich, regidora de CiU, 
va respondre a l’alcalde: “Diuen 
que vostès estan disposats a par-
lar de les ARE. Parlar vol dir dis-
cutir i replantejar-ho? Segura-
ment no. Les ARE estan més que 
aprovades. No serà que aquest 
missatge esperançador que fa 

El Mirador està massa il·luminat a la nit?
Tres mocions sobre 
l’Estatut i el TC

Modificació 
de crèdit

L’Agrupació d’Electors de L’Altraveu va plantejar en el capítol de queixes i suggeriments que 
El Mirador té “una il·luminació excessiva” a la nit, va apuntar el regidor Martí Llobet. L’Al-
traveu creu que, si bé és necessari que el conserge o el guarda de seguretat tinguin llum, hi 
ha hagut queixes de vilatans que la consideren excessiva. A la sessió plenària de juliol, també 
es va aprovar la modificació de l’ordenança fiscal d’ocupació del domini públic motivada per 
la posada en marxa de El Mirador. Aquest punt, que va ser aprovat amb els 10 vots a favor de 
l’equip de govern (PSC) mentre que la resta de grups del ple es van abstenir, va suscitar el debat 
sobre les competències de la gerència del centre sobre la programació cultural de l’Auditori. 
En aquest sentir, el regidor de Projectes Estratègics, Pepe González, va precisar que si bé era 
la gerència qui  donava “una certa coherència al centre, mai  no afectarà a la programació 
de les regidories”. L’oposició va destacar l’augment de preu de lloguer de l’Auditori. González 
va admetre l’augment, però també va assegurar que el centre està més ben equipat  i té mol-
tes més possibilitats.  || J.R.

La primera, presentada per ERC, 
tractava sobre l’exercici del dret a 
decidir. Els republicans van retirar la 
moció perquè, en aquell moment, la 
mesa del Parlament estava estudiant 
la iniciativa legislativa popular pre-
sentada. ERC va presentar una sego-
na moció que demanava declarar Cas-
tellar moralment exclosa de l’àmbit 
de la Constitució. La proposta no es 
va aprovar. Sí va aprovar una moció 
del PSC en defensa de l’Estatut i en 
contra de la sentència del TC  || J.R

Amb els vots a favor del PSC i les abs-
tencions de la resta de grups, es va 
aprovar destinar l’import que van 
deixar de percebre els treballadors 
municipals  que van fer vaga el pas-
sat 8 de juny -uns 6.671 euros- a ajuts 
socials. També es va aprovar que la 
quantitat resultada de la retallada als 
treballadors i als polítics de l’Ajunta-
ment serveixin per reduir el dèficit de 
la darrera liquidació. Finalment, es va 
aprovar destinar 100.995 euros a qua-
tre projectes de cooperació.|| J.R

BREUS 
DEL PLE

El Pla General d’ordenació 
urbanística vigent a la vila va 
ser aprovat el 26 de maig de 
1999. En aquests onze anys, 
s’han fet quinze modificaci-
ons, malgrat això, sembla 
que el model ha quedat es-
gotat i, per tant, es fa neces-
sària la seva revisió. 

1999
l’alcalde el llença sabent que 
el Pla General s’aprovarà més 
enllà d’aquesta legislatura?”. 
De la mateixa manera que CiU 
va expressar el seu dubte sobre 
poder encetar un debat sobre les 
ARE, el grup d’electors de L’Altra-
veu també es va preguntar per què 
l’equip de govern vol revisar ara 
el Pla General. “Cap dels motius 
ens convencen ni exigeixen for-
çosament la revisió del pla actu-
al. Obrir el POUM no ens hau-
ria de fer por, però nosaltres en 
tenim i força”, expressava Martí 
Llobet, regidor de l’Altraveu.

Finalment es va aprovar la cre-
ació d’una comissió per a la revisió 
del POUM amb els vots favorables 
de PSC, CiU, ERC i Jordi Roman, i 
l’abstenció de L’Altraveu. 

 Votació en la sessió plenària del mes de juliol, l’última que es celebra abans de marxar de vacances. || JoSEP GRAELLS

L’alcalde considera 
que la modificació del 
POUM serà un procés 
llarg, costós i feixuc

PSC, CiU, ERC i 
Jordi Roman donen 
suport a la revisió, 
L’Altraveu s’absté
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La butlleta encertant, de segona categoria, deixa 331.646,25 euros

Una butlleta guanyadora del sorteig 
del Gordo de la Primitiva ha estat 
validada a Castellar. L’administra-
ció de loteria número 1 de Caste-
llar, ubicada al carrer Sant Pere 
d’Ullastre, ha validat una butlleta 
encertant de Segona Categoria del 
sorteig del passat diumenge 18 de 
juliol. Els cinc encerts amb els nú-
meros  6, 8, 13, 29, 52 -el reintegra-
ment no ha estat encertat-  deixa a 
la persona o persones afortunades 
un premi de 331.646,52 euros. 

 Mercè Urpí, propietària de l’administració nº 1 de Sant Pere Ullastre, es mostra feliç per haver validat la butlleta. || J.G.

L’administració nº1 valida 
un ‘Gordo’ de la Primitiva

La propietària de l’administra-
ció, Mercè Urpí, explica que encara 
no saben qui ha estat el guanyador 
o la guanyadora, perquè dissabte, hi 
ha molta gent que compra al mer-
cat que fa la Primitiva: “No sabem 
qui és l’encertant, ni tan sols si és 
de Castellar o dels afores, enca-
ra que em faria il·lusió que fos de 
la vila”. Donar aquest premi, diu 
la responsable, a més de molta ale-
gria, fa que s’apropi més gent  a l’ad-
ministració. “Això suposa una pu-
blicitat per a l’administració. I a 
més els clients se n’adonen que hi 
ha possibilitats que els hi toqui”.

Urpí assegura que sempre és 
especial donar un premi, però més 
en aquest context de crisi. No és la 
primera vegada, que l’establiment 
receptor de Sant Pere Ullastre dóna 
un gran premi. “Hem donat un 5è 
premi de Nadal, premis de la Pri-
mitiva, premis més petits de la lo-
teria de Nadal, i el més destacat, va 
ser el premi de 6 milions d’euros 
que ja vam donar fa uns anys”.  

Explica Urpí que la gent gua-
nyadora és molt agraïda i que en 
ocasions, fins i tot, porten un de-
tall a l’administració per haver va-
lidat els premi. 

  Cristina Domene

Controls de sonometria de 
la policia local a 71 vehicles

Un total de vuit ciclomotors van su-
perar el límit de soroll permès en la 
campanya de control de sonome-
tria que la Policia Local va realit-
zar entre l’11 de juny i el 8 de juliol. 
El cos va dur a terme durant aquest 
període un total de 24 controls que 
es van efectuar en els torns de matí 
i tarda, fet que va possibilitar que es 
fessin proves a 71 vehicles. 

La normativa estableix un 
màxim de 92 decibels pels ci-
clomotors, 94 decibels per a les 
motos de fins a 175 cc, i 96 de-
cibels per a les motos de cilin-
drades superiors. Segons indica 
l’ordenança municipal de qua-
litat sonora, els infractors dis-
posen d’un termini de 15 dies a 
partir de la denúncia inicial per-
què presentin a revisió els seus 
vehicles. 

Dels vuit vehicles denunci-

 Redacció
ats per donar positiu en la prova 
de sonometria, finalment s’ha 
obert expedient sancionador a 
dos ciclomotors, els quals no han 
superat la segona inspecció rea-
litzada. Un altre vehicle denun-
ciat es troba dins el termini per 
superar la revisió mentre que la 
resta de vehicles han superat la 
prova dins el període establert, 
fet que els ha permès finalitzar 
el procés sancionador i deixa 
sense efecte la denúncia. 
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ENSENYAMENT

Educació proposa fer un 
institut escola al Sant Esteve

Els mòduls que des del curs 2006-2007 acu-
llen els alumnes de l’escola El Sol i La Lluna 
al pati del Sant Esteve tornen a ser notí-
cia. Però en aquesta ocasió, per un esdeve-
niment positiu: aquesta setmana estan re-
tirant els anomenats “barracons” perquè a 
partir del setembre ja no caldran.  L’Escola 
El Sol i La Lluna començarà el curs en les 
noves aules ubicades entre el carrer Sant 
Feliu i Bassetes.  

Malgrat que els mòduls es retiren, el 
Sant Esteve continua sent protagonista de 
la plana educativa de la vila. I és que el De-
partament d’Educació i els Serveis Territo-
rials han proposat una alternativa a la cons-
trucció del tercer institut, concretament 
han suggerit que el col·legi Sant Esteve es-
devingui un institut escola, una nova figu-
ra que recull la recent aprovada Llei d’Edu-
cació per acollir en un mateix equipament 
educatiu alumnes dels 3 al 16 anys. 

Aquesta alternativa es va donar a co-
nèixer la passada setmana al Consell Es-
colar per saber com ho valorava l’escola 
Sant Esteve i la comunitat educativa de 
Castellar. “En general s’ha vist bé. Vo-
líem informar per veure si hi havia pe-
gues, però, en principi, s’ha acceptat 
de bon grat, encara que la proposta no 
està tancada, i haurem de tornar a par-
lar al setembre”, explica Antònia Pérez, 
regidora d’Educació.El que es proposa, 
doncs, és un projecte complet que, a ni-

  Cristina Domene

 El primer curs amb barracons a l’escola El Sol i la Lluna va ser el 2006-2007. Aquesta setmana han començat a ser desmuntats com mostra la imatge. || J.G.

L’opció presentada per la Generalitat seria una alternativa a la construcció del tercer institut en els terrenys de la Ronda del Cosidor

Els terrenys de la Ronda del Cosidor,
reservats per a ús educatiu

Si finalment s’optés per crear a 
l’escola Sant Esteve un institut 
escola, el problema de places 
de secundària quedaria resolt 
sense haver de construir el 
tercer institut. No obstant això, 
els terrenys de la Ronda del 
Cosidor, continuarien reservats 
per equipament educatiu, per 
si calen en un futur. L’última 
aprovació referent a aquests 
terrenys es va produir al 
ple ordinari del 23 de març 

d’aquest any, on es va portar a 
l’aprovació del Ple el text refós 
del Pla especial d’assignació d’ús 
al solar qualificat d’equipament 
situat a la Ronda del Cosidor, per 
tal d’assignar-li un ús educatiu. 
Aquest nou redactat incorporava 
una correcció cartogràfica del text 
anterior, ajustant el Pla especial 
als límits de la parcel·la de l’equi-
pament, que té una superfície de 
7.127,62 m2, i no de 9.000 m2 
com s’assenyalava al Pla General. 

vell de línia pedagògica, es mou entre els 
3 i fins els 16 anys. “És una possibilitat 
que ens han ofert des del Departament 
i que s’ha d’estudiar, donat que a Caste-
llar d’aquí a un parell d’anys tindrem la 
necessitat d’augmentar les places de se-
cundària i el Sant Esteve és l’única es-
cola de Castellar que té espai per poder 
fer aquest projecte”.

En tot cas, explica la regidora, encara 
que a la comunitat educativa i a la Regido-
ria els hi sembla una opció encertada, la de-
cisió final l’ha de prendre el Departament 
d’Educació de la Generalitat ja que s’hau-
rien d’acomplir diversos requisits, el més 
important, el de l’espai. “A l’obra s’han de 
contemplar tots els espais que necessiten 
els alumnes de secundària, com un gim-
nàs, un laboratori o aules per fer desdo-
blaments, sense envair l’espai educatiu 
del Sant Esteve ”, apunta la regidora.

Aquest projecte educatiu ja s’ha posat 
en pràctica en d’altres municipis, un exem-
ple n’és l’Institut Escola Jacint Verdaguer 
de Sant Sadurní d’Anoia, un centre que una 
comitiva de l’Ajuntament de Castellar ja ha 
visitat per conèixer com treballen. 

Si finalment s’aposta per aquesta so-
lució, la regidora afirma que seria un pro-
jecte “complet,  maco i diferent que pot 
ser molt interessant i innovador i que a 
més dóna continuïtat a la línia pedagògi-
ca dels alumnes”.

S’haurà d’esperar a la tornada de les 
vacances per saber si, finalment, aquesta 
proposta tira endavant. 



REPORTATGE

Després de quatre dècades al servei de l’educació, Esteve 
Chavala i Concepció Costa es jubilen satisfets amb la seva feina

Com ha canviat 
l’educació en 40 anys

uaranta anys treballant en el món 
de l’educació donen per molt. Esteve 
Chavala i Concepció Costa es jubilen 
aquest any. Esteve posa punt i final a 
la feina, com a director dels Serveis 

Educatius del Vallès Occidental VIII. Concepció 
acaba la seva carrera com a directora de l’Esco-
la Bonavista, un col·legi on tots dos van coincidir 
des del 1980 al 1990.  

Ambdós han viscut l’educació en realitats 
diferents, sobretot en l’última etapa, per això els 
canvis en aquest àmbit també els aprecien de 
forma distinta. “Durant molts anys, el món es-
colar en la realitat que jo he viscut no ha pre-
sentat gaire canvis. La quantitat d’alumnes per 
classe ha disminuït en l’escola pública i aquest 
fet ha estat útil de cara a treballar amb unes 
metodologies més participatives. Per altra 
part, un element que ha fet evolucionar molt 
l’escola en els últims anys és l’aparició dels or-
dinadors”, explica Costa. Chavala, per la seva 
banda, opina que s’han produït canvis fonamen-
tals. “Abans els professors començaven l’esco-
la el mateix dia que els nanos, no hi havia cap 
tipus de programació. Això vist des d’avui dia 
sembla una barbaritat. La pedagogia de les es-
coles i els plans d’actuació de les escoles han 
canviat moltíssim. Però jo sóc positiu, en el sen-

Q
tit que l’evolució és positiva. Un detall, tu t’ima-
gines els professors fumant a classe amb la ca-
nalla? Abans passava i era normal”.

Respecte els alumnes, els dos educadors opi-
nen que han evolucionat amb el canvi que ha expe-
rimentat la societat: “No tots són iguals, l’escola 
completa l’educació que s’inicia a casa, però no 
pot suplir allò que és propi de la família”, afir-
ma Costa. “Ara és impensable l’absentisme que 
hi havia fa uns anys”, assegura Chavala.

De cara al futur de l’educació, Chavala ex-
pressa que els nous educadors s’han de prepa-
rar per saber que la manera de ensenyar ha can-
viat i que predominen les TIC, les tecnologies de 
la informació i la comunicació. “La classe ma-
gistral no pot existir, l’educador ha d’anar a 
l’aula a ensenyar a aprendre a l’alumnat, a que 
sàpiguen què ha de mirar, com i quina selec-
ció ha de fer”.  Costa afegeix que “cal una refle-
xió  al voltant de les pràctiques docents, posant 
molt èmfasi en la innovació i en la col·laboració 
entre tot l’equip de professors per caminar cap 
a la inclusivitat, la diversitat i, sobretot, cap al 
compromís professional dels educadors i de 
les educadores. A més, necessitem una escola 
oberta a la societat que potenciï especialment 
la col·laboració real i confiada de la família”.

Arriba el moment de la jubilació, però no el 
del sedentarisme. Tant l’Esteve com la Concepció 
seguiran de prop com evoluciona l’educació i par-
ticiparan, activament, de la vida del poble. 

  Cristina Domene

  Esteve Chavala al Centre de Recursos. || c.d.

“Estic orgullosa d’haver 
contribuït a la formació 
de tants castellarencs” 

Va estudiar Filosofia i Lletres a la 
UAB. Es va iniciar a l’Escola Alguer, 
va continuar al Sant Esteve i des de 
1980 ha exercit al Bonavista

Quin és el projecte del qual està més or-
gullosa de la seva carrera professional?
No crec que hi hagi un projecte que em 
pugui satisfer més que anar-me’n de l’es-
cola amb el reconeixement de la feina ben 
feta. He desenvolupat la meva tasca profes-
sional amb passió i il·lusió. No sempre tot 
han estat flors i violes, però quan hi ha hagut 
qualsevol dificultat he mostrat les ganes de 
seguir endavant, escoltant, dialogant i re-
flexionant per arribar a les millors solucions 
per a l’escola. He compartit tots els projec-
tes i la feina del dia a dia amb una comunitat 
educativa entusiasta. 

  Concepció Costa impartint classe. || cEdidA

“No podem dir que 
temps passats, en 
l’educació, eren millors” 

9 anys en un reformatori de Saragos-
sa com a mestre, 10 a l’escola Bona-
vista des de 1980, i 18 anys treballant 
al Centre de Recursos Pedagògics.

Quina és la fita de la qual està més orgu-
llòs dels 40 anys de carrera?
El fet més important és el pas de l’educa-
ció a la democràcia. va canviar com de la nit 
al dia i a més et sents molt lliure a la vegada 
que molt responsable davant dels alumnes 
que tens a l’aula, perquè saps que en defini-
tiva fas un modelatge. La llibertat que jo he 
sentit per poder fer tot el que jo he cregut, 
des de la meva consciència, que calia fer, 
això no es paga. Aquesta transició, amb tots 
els inconvenients, amb tots els defectes, 
amb totes les corrupcions que han existit, 
crec que ha estat el canvi més positiu.
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Molta música, animació i un sopar van ser només algunes de les activitats 
que s’han fet per acomiadar l’única ludoteca privada de la vila, La Taca

’Espai de Joc i Servei 
Sociocultural La Taca 
ubicat a la Plaça Euro-
pa ha tancat les seves 

portes degut a l’entrada en vigor, 
el proper 18 de desembre, d’una 
nova llei sobre ludoteques priva-
des. Aquesta els obliga a complir 
una sèrie de requisits que no po-
dran aconseguir. Així doncs, per 
tal de celebrar i alhora rememo-
rar aquesta dècada de funciona-

 Petits i petites van poder gaudir d’una gran festa de comiat. || JoSEP GRAELLS

No és un adéu per sempre

L
ment de La Taca, dissabte pas-
sat es va fer una gran festa a la 
que van assistir tots els amics de 
l’espai. 

Inflables, música, correfocs, 
un sopar i la festa de l’escuma van 
ser les activitats que van omplir 
de gom a gom la Plaça Europa.  
Sergio Gil, director de La Taca, 
comentava: “M’agrada veure la 
plaça tan plena, i veure que han 
vingut molts nens i nenes que 
han passat per la nostra ludote-
ca”. La festa va tenir moltes acti-
vitats lúdiques però també es van 

poder escoltar les opinions que ar-
ribaven de part dels més petits. 
Van dir coses com: “És una llàs-
tima”, “M’ho passava molt bé”, i 
“No volia que això s’acabés”. 

“El que més ens agrada és 
saber que d’alguna manera, jun-
tament amb l’escola i els pares, 
hem col·laborat en la educa-
ció dels més petits” va valorar 
Gil, i també va recordar que La 
Taca tanca les seves portes a la 
vila, però continuarà amb els ser-
veis  d’animació. Per tant, això és 
només un punt i seguit. 

  Alba González

Fi de curs al Picarol

La llar d’infants El Picarol va celebrar dissabte passat el final de curs. 
Unes 400 persones, entre famílies i nens i nenes es van aplegar a l’Es-
pai Tolrà per doanra cloenda a les classes. Els nens, de diferents grups, 
van aparèixer a l’escenari vestits de turistes, de mexicans i d’abelles. 
Després de donar diplomes als nens que l’any que ve comencen l’eco-
la, es va fer un ball de germanor i un berenar per a tots els assistents. 
Enguany, l’escola bressol arriba als 39 anys de vida. || J.R.

Els centres escolars de Castellars han realitzat aquest curs 2009-2010 
un total de 691 activitats, visites o préstecs de la Guia Didàctica, un 
recurs que ofereix la Regidoria d’Educació. Aquest curs, la Guia Di-
dàctica recollia 109 propostes distribuïdes en vuit àrees temàtiques.. 
L’activitat més sol·licitada ha estat la visita a la Ludoteca (42  en total), 
seguida de prop per les 35 visites a la Biblioteca, les 27 als Pessebres 
o les 14 al Parc de Colobrers. || REdAcció.

Els centres escolars fan 691 activitats

EDUCACIÓ  |  BALANÇ GUIA DIDÀCTICA

EDUCACIÓ  |  FESTA
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L’Agrupació Local del PSC cele-
bra demà el Dissabte Roig mun-
tant una parada informativa a la 
plaça Major entre les 10 del matí  
i les 12 hores. Aquesta iniciativa, 
que va començar l’any passat coin-
cidint amb l’estrena del nou model 
de finançament, es fa de manera 
simultània en totes  aquelles po-
blacions catalanes on els socialis-
tes tenen una agrupació local. 

El PSC celebra el 
‘Dissabte Roig’

POLÍTICA  |  ACTE

El Mirador acull des d’ahir el   
Servei d’Atenció Ciutadana

Des d’ahir, el Servei d’Atenció a la 
Ciutadania (SAC) està ubicat a El 
Mirador amb la intenció que la zona 
que ocupa esdevingui un espai d’ac-
cés i relació de la ciutadania amb 
l’administració. A més del SAC, 
l’equipament també acull d’altres 
serveis com l’Oficina Local d’Ha-
bitatge, l’Oficina de Recaptació de 
la Diputació de Barcelona, l’Ofici-
na d’Immigració, l’Oficina Muni-
cipal d’Informació al Consumidor 
i un Servei d’Atenció a les Dones. 
Al Palau Tolrà, on fins ara estaven 
ubicats aquests serveis, es manté la 
centraleta telefònica i la recepció de 
l’Ajuntament.

L’estrena del SAC a la seva 
nova ubicació coincideix amb l’es-
trena del servei de gestor de cues 
on el ciutadà que s’adreci a El Mi-
rador “traurà un tiquet en funció 
del servei on vagi”, explica el regi-
dor de Règim Intern, Òscar Lomas. 
A través d’una pantalla, el ciutadà 
s’informarà de la taula a la qual s’ha 
de dirigir. En aquests primers dies, 
la persona que atén el SAC s’encar-
rega de prèmer el botó correspo-
nent de cada servei, però a la llar-
ga serà el mateix ciutadà que pitgi 

A més del SAC, ja hi ha instal·lats altres serveis com l’Oficina de Recaptació o la d’Habitatge

  Jordi Rius

el servei que necessita.
Aquest servei de gestor de 

cues permetrà “explotar dades” 
com saber el temps d’espera del 
ciutadà o conèixer el temps que 
dura cada visita. En definitiva, amb 

aquestes dades es podrà saber “si 
hi ha prou personal al servei”, 
conclou el regidor Òscar Lomas.

reorganització al palau tolrà || 
L’espai que s’allibera a la plan-

  El SAC en els primers moments d’estrena de la seva ubicació. || J.GRAELLS

ta baixa del Palau Tolrà amb el 
trasllat d’aquests sis serveis, 
acollirà les àrees d’Economia i 
de Recursos Humans, Medi Am-
bient, Presidència i una sala de 
reunions. 

La llista de CiU per Barcelona a 
les eleccions al Parlament, que 
serà aprovada demà, en la reu-
nió conjunta dels consells nacio-
nals de CDC i UDC, inclou Lluís 
Maria Corominas en el lloc onzè. 
D’aquesta manera el polític con-
vergent castellarenc té assegura-
da la continuïtat com a diputat. Un 
altre vallesà com l’alcalde de Sant 
Cugat, Lluís Recoder, també ocu-
parà un lloc destacat en aquesta 
llista. Durant aquest mandat Co-
rominas és vicepresident del Par-
lament i va ser alcalde de Caste-
llar entre 1992 i 2004. 

Corominas anirà 
el número 11 a les 
llistes de CiU al 
Parlament

POLÍTICA  |  ELECCIONS
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Qüestió de perspectiva

La Mola al fons i un helicòpter en primer terme. Hom podria pensar que 
és la campanya de vigilància estiuenca per prevenir incendis però si s’ob-
serva amb atenció es podrà identificar que l’objecte volador és una jo-
guina -excel·lent, això sí- teledirigida. Foto: JoSEP GRAELLS
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Fruterias Frescuore

Montilla

El ruiseñor

Circulació de 
8 a 9 del matí

No viatjo

Toy Story i Shrek

  Joan Fruitós - Frescuore

 Marta Andrés

 Francisco Espinosa

 Antoni Comas

  Xavier Poch

  Esther Herrero

eferente a la noticia aparecida en su revista L’ACTUAL 
de Castellar del Vallés del 9 al 15 de julio de 2010, en la 
que se reflejaba el cierre de una frutería FRESCUORE, 
por malos olores.

Dicha tienda está gestionada en régimen de franquicia, con la cual ac-
tualmente tenemos un litigio judicial.
No obstante queremos  dejar claro que desde la central de FRESCUO-
RE, y esto se hace extensivo a todas nuestras 60 tiendas (incluida otra 
en Castellar del Valles), cuáles son nuestros valores:
- Buscamos los mejores productos del mercado a un precio adecuado.
- La base de nuestro negocio es la frescura del género.
- Tenemos un total de 36 franquiciados, que llevan con nosotros vari-
os años y que han conseguido el éxito en sus negocios gracias a seguir 
las instrucciones dadas desde la central, basado en la honestidad, y 
trabajo constante. 
Desde la central de FRESCUORE, desde el primer momento hemos 
colaborado con la propiedad del local, los vecinos, sanidad, y las dis-
tintas autoridades, para subsanar el error que un tercero bajo nues-
tra marca ha cometido.

Me llaman el ruiseñor
porque siempre estoy cantando
pero no sabe la gente
que siempre me duermo llorando.
Yo que nunca fui feliz
y que de pena por dentro
me abraso,
nadie me ha visto llorar
siempre me han visto cantando.
Canta ruiseñor me gritan
cuando estoy en el escenario
y mi público no sabe
que por dentro estoy llorando.
y corro a mi camerino
y en él me encierro llorando
y entre copa y copa de vino
mis penas se van calmando.
Comienza la segunda parte
me bebo la última copa
me seco las lágrimas 
para que nadie sepa
que he estado llorando.
Tres golpes en la puerta
y una voz que grita
Ruiseñor al escenario.
Y en ese preciso momento
se produce el milagro:
el ruiseñor ya no llora.
Aquí lo teneis en vuestro 
escenario
soy vuestro ruiseñor
el que siempre vive cantando.

José Montilla és un català d’ori-
gen andalús que arriba a ser el 
president de Catalunya en un dels 
moments més importants de la 
història del país. La seva arribada 
al poder ja explica de quina figura 
estem parlant. Un mandatari que 
té el suport popular més baix de 
la història. Arriba al poder amb 
només 796.300 vots. A menys de 
200.000 vots de la força guanya-
dora. Gràcies a la suma d’altres 
formacions li donen la presidèn-
cia del país. 
El president Montilla no té l’es-
tima del poble. Cal ser clar. És la 
màxima figura institucional i com 
a tal cal respectar-lo. Els atacs al 
president del meu país és lamen-
table. Però demostra una cosa to-
talment certa, la gent no es veu 
representada per la màxima au-
toritat del país. En uns moments 
de confusió de projecte nacional 
i de crisi econòmica el president 
hauria de ser un home capaç de 
liderar. Liderar en sentit de cons-
truir consensos, promoure un ho-
ritzó comú. Montilla no és capaç. 
Només depèn de tots i de cadascú 
de nosaltres saber a qui posem al 
cap davant de les nostres institu-
cions per obrir nous horitzons de 
futur pel nostre país. 

Casal d’Estiu

 Francisco Cuevas

Llegó el verano, y ¡¡ menu-
do verano!! ¡¡Menudo calor!! 
Y como es habitual, un casal 
d’estiu más, talleres, excursio-
nes, experimentos… y que con 
algo de pena, ya está llegando a 
su fin. Fue un placer haber tra-
bajado con Rosa Mari, Arace-
li, Ana, Gemma y Aida, con un 
grupo, el de segundo, un poco 
travieso, aunque si con 7-8 años 
que tienen, no lo son  ¿Cuán-
do lo  van a ser  si no? A los 
grupos dels “viatgers”, “Egip-
te”, y “hawai”. Y a los niñ@s 
de segundo, quiero dirigir esta 
carta: espero que hayáis disfru-
tado, este casal lo máximo po-
sible, que os lo hayáis pasado 
bien, y que de cara a años veni-
deros repitáis, en distintos cur-
sos, claro está. Os agradez-co 
los buenos momentos que me 
habéis hecho pasar, porque a 
la vez que procuramos sacar lo 
mejor que lleváis dentro, sabi-
endo convivir con todos, y dis-
frutar de la compañía de los 
demás, a mí me habéis “enri-
quecido” un poquito más, me 
he sentido casi como un niño 
más. Un intercambio. Y ya que 
andamos con el mundo, los 
continentes y los viajes, para 

Encara que vulgués, aquest 
estiu no viatjo. Es donen tres 
circumstàncies perquè hagi de-
cidit quedar-me a casa meva a 
gaudir d’aquest tòrrid estiu. 
Una, els preus. Em plantejava 
anar a Lanzarote amb les meves 
filles de 6 i de 3 anys, però em 
van frenar els preus del viatge. 
L’allotjament encara sortia bé, 
però a la que mirava qualsevol 
companyia aèria els preus es 
disparaven. Per tant, vaig des-
cartar aquesta opció. De cop i 
volta, vaig trobar tot massa car. 
El segon motiu pel qual he de-
cidit no marxar de vacances és 
que vagis on vagis, com que no 
puc triar ben bé les dates de 
quan fer les vacances,  et tro-
bes molta gent. Per això, conti-
nuo al meu poble amb un ritme 
més tranquil i sabent que sem-
pre puc anar a la platja o fer 
una petita escapada a la mun-
tanya. I el darrer motiu perquè 
no viatjo aquest any és que he 
decidit estalviar una mica -di-
gue-me típic català- perquè 
setembre s’acosta i hi ha mol-
tes despeses inesperades a les 
quals haig de fer front.

M’assabento que cap de les 18 
còpies que s’estrenen doblades 
o subtitulades en català  de Toy 
story 3 ho fa en format tridimen-
sional malgrat el compromís ver-
bal que, segons fonts del Govern 
de la Generalitat, hi havia amb 
Disney. Diuen que ho ha fet per 
motius econòmics i que la gent 
preferirà veure la pel·lícula en 
castellà. I què més? Crec que si 
hi hagués una còpia en català de 
3-D la sala estaria igual de plena. 
Potser sí que primer s’ompliria 
la sala amb la versió en caste-
llà però, davant la possibilitat 
de perdre’s el format tridimen-
sional, crec que aquí no hi valen 
els idiomes. M’aventuro a pen-
sar que amb la quarta entrega de 
Shrek hagués passat el mateix.

El trànsit que veiem pels nos-
tres carrers, els observadors 
matiners, de 8 a 9, és moltes 
vegades espectacular, ja que els 
vehicles propulsats per conduc-
tors amb pressa acostumen a 
prémer l’accelerador quasi al 
límit del pedal per poder ar-
ribar a temps a la seva feina.
Per ser més exacte podem am-
pliar aquest horari de curses 
de velocitat de circulació de 
vehicles matiners des dels 
voltants de tres quarts de 
vuit fins a un quart de 10.
Evidentment, sabem que molts 
dels conductors accelerats ho 
són perquè no han captat encara 
que  llevant-se un quart d’hora 
abans ja no haurien de córrer 
fins posar-se, cada dia, en perill 
d’accident ells mateixos, els via-
nants, i els pares amb nens que 
porten a l’escola bressol, que 
matiners, creuen el car-
rer a peu. Però aixó, per a 
molts, seria una heroïcitat !

el viaje más importante que 
tenéis: vuestra vida, recordéis 
estas semanas con cariño, que 
por mi parte,  os llevaré en mis 
recuerdos, y si algún día, real-
mente llegáis a visitar otros pa-
íses, otros continentes, que lo 
disfrutéis a tope. Aunque si os 
pido una última cosa: una son-
risa bien grande.
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n l’àmbit de les cièn-
cies socials sempre 
s’han volgut definir in-
dicadors que ens per-

metessin aproximar-nos a la reali-
tat d’un país o els seus habitants. En 
tenim de ben convencionals, com el 
PIB (producte interior brut) que 
en reflecteixen el grau de riquesa. 
D’altres són força més atípics, com 
el Happy Planet Index, és a dir, l’Ín-
dex de felicitat planetària, que mos-
tra la percepció del benestar que es 
té. Podem dir que com més elevada 
és la riquesa d’un país més alt és el 
seu nivell de felicitat? Sembla que 
no, i països com els Estats Units apa-
reixen en la posició 150 d’un total de 
180 països. Però com es mesura la 
felicitat? Com definir aquest estat 
de la ment o sentiment caracterit-
zat per una barreja d’alegria, amor, 
satisfacció, plaer o joia? Al llarg de 
la història hi ha hagut aproximaci-
ons de tota mena: biològiques, psi-
cològiques, religioses o filosòfiques. 
Els científics, per la seva banda, han 
identificat determinats atributs que 
es poden correlacionar amb la felici-
tat: la interacció social, l’extraversió, 
ser solter o casat, estar ocupat o a 
l’atur, la salut,  el sexe, la llibertat, el 
grau d’optimisme, el compromís re-
ligiós o, fins i tot, el grau d’endorfi-
nes segregades mitjançant l’exercici 

físic o en menjar xocolata. Sigui com 
sigui, la qüestió ve de lluny i diversos 
filòsofs van assajar diferents mane-
res d’arribar-hi. Diògenes de Sinope, 
per exemple, va convertir l’austeri-
tat i l’autocontrol en una virtut. Con-
ten que vivia a Atenes en un tonell,  
lluny dels luxes i els honors, que me-
nyspreava. Segons el filòsof, el savi 
ha de deslliurar-se dels seus desigs 
i reduir al màxim les seves neces-
sitats. Diògenes sembla ser, doncs, 
l’origen d’aquell adagi que diu que 

E

Moral

 Oriol Papell *

l passat ple del mes 
de juliol, Esquerra 
Republicana de Ca-
talunya va presentar 

una moció per declarar Caste-
llar del Vallès moralment exclo-

A

  Lectura recomanada. || JoAN MuNdEt

La felicitat

PLAÇA MAJOR

  Carles Sanosa *

no és més feliç qui més té sinó qui 
menys necessita. Un altre filòsof 
que parlà de la felicitat fou Epicur, 
que afirmava que la filosofia és ne-
cessària per a tothom, perquè ense-
nya i prescriu el camí de la felicitat. 
Epicur defensava la serenitat com 
a condició de vida feliç, i enaltia va-
lors com l’amistat, que ens rescata 
de l’egoisme i ens projecta als altres, 
als quals necessitem per sobreviu-
re feliços. Pel que fa a les divinitats, 
afirmava que l’home és lliure i la fe-

Si no reeixim en 
la nostra empresa 
personal, sempre podem 
apuntar-nos al corrent 
de pensament estoic 

licitat és a les seves mans. En aquest 
darrer cas, si no reeixim en la nos-
tra empresa personal, sempre ens 
podem apuntar al corrent de pen-
sament estoic, i acceptar el destí tal 
i com ens és donat. Llargues cues a 
l’autopista, visites a deshores, sorolls 
de matinada, picadures de mosquit i 
la xafogor intensa d’aquest estiu és 
preferible resistir-los, doncs, “estoi-
cament”. Sigueu bonament feliços. I 
bones vacances per a tothom.
 * Economista

talans i que molts castellarencs 
no oblidarem mai, sobretot per 
la resposta molt positiva que va 
tenir a la nostra vila. És una cosa 
d’aquelles que et fa sentir orgu-
llós del teu poble.
Vam procedir a presentar la 
moció i fins aquí tot bé. Ja sabí-
em la resposta del PSC-PSOE, 
a l’equip de govern, ells no són 
independentistes i la moció no 
cerca el consens. Hi ha com una 
mena d’obsessió amb la unitat 
que arriba a fer por. Perquè amb 
tanta unitat s’acaben aprovant 
coses que no diuen res per tal 
d’encabir-hi a tothom. És com 
l’obsessió que la manifestació 
l’encapçalés una senyera i no el 
lema, fins i tot el PP podria haver 
anat darrere de la bandera cata-
lana sense problemes. Aquest és 
el drama del consens com a ob-
jectiu, tot queda descafeïnat per 
tal de no molestar a ningú (ge-
neralment els qui volen menys 
fan reduir les aspiracions dels 
qui volen més) i retallar l’ambi-
ció dels que volem fer camí i amb 
l’objectiu de ser lliures.
La resposta següent ens la dona-
va CIU, que proposava un petit 
canvi en la proposta per tal de 
poder-hi votar a favor. Suposem 

sa de la constitució espanyola. 
Els motius són evidents. Aquesta 
moció va ser presentada per pri-
mer cop a l’Ajuntament de Port 
de la Selva, amb alcalde de CIU. 
Davant l’enèsim atac d’Espanya 
a Catalunya, la retallada de l’es-
tatut votat en referèndum pels 
catalans, des d’aquella pobla-
ció van reaccionar presentant 
i aprovant per unanimitat una 
proposta de resolució, que volia 

mostrar que els catalans ens sen-
tim exclosos d’aquesta Espanya 
uniforme, que no ha entès mai la 
diferència i només fa que rebut-
jar-la un cop rere l’altre.
Des del grup municipal d’Es-
querra vam creure convenient 
presentar aquesta proposta a 
Castellar, sobretot veient l’am-
pli suport independentista de 
la manifestació del 10J, feta un 
mite ja dins la història dels ca-

que no s’esperaven que accep-
taríem el canvi, perquè després 
ens van dir que només hi vota-
rien a favor si tothom ho feia 
(?), sinó s’abstindrien. És a dir, 
el seu vot depenia del que feien 
els altres. 
Finalment la proposta es va 
rebutjar amb els vots a favor 
d’ERC, L’altraveu i el trànsfuga 
(?), l’abstenció de CIU i el vot 
contrari de l’equip de govern.
Per altra banda, l’equip de go-
vern, d’urgència, en va presen-
tar una que, com dèiem, era la de 
consens. Aquesta sí, res de pa-
raules fermes, res d’objectius de 
veritat, només defensar l’estatu-
tet i reclamar allò que ens han 
retallat. Ara volen recuperar per 
llei les competències retallades. 
Poden deixar d’enganyar la gent 
amb federalismes inassumibles 
i recuperar coses que Espanya 
ja ha retallat per sempre? En 
quin món viuen? Es va aprovar 
amb els vots favorables del PSC-
PSOE i CIU (aquí no calia que 
tothom hi votés a favor) i l’abs-
tenció de l’Altraveu i ERC. L’au-
tonomisme té por, molta por, se 
li ha acabat la pastanaga..

*Regidor d’ERC

QUINA MINA DE PROPINA    Seb (Joso Sabadell)

Jaime Gil de Biedma
PoetaEl bar, una congregació de solitaris en potència



OPINIÓ

12 dEL 23 AL 29 dE JuLioL dE 2010· cAStELLAR dEL vALLèS

Transport públic 
des-adaptat

Primer semestre 
de 2010. Descens

de la taxa d’atur

 L’Altraveu

 Joan Creus *

Castellar, l’únic mitjà de trans-
port públic que ens transporta 
més enllà del municipi és l’auto-
bús. Política Territorial i Obres 

Públiques és qui va atorgar a l’empresa Sar-
bús la concessió per a l’explotació de la línia 
interurbana i  la titularitat de la línia urbana 
és a càrrec de l’Ajuntament de Castellar.

es dades del mes de 
Juny han constatat que 
acabem de deixar enre-
re el primer semestre 

de 2010 amb dades de millora a la 
taxa d’ocupació. Durant els 6 pri-

A

L

És cert que aquest mitjà de transport ha 
millorat molt amb els anys, però darrera-
ment hem sabut que ciutadans/nes que ne-
cessiten la rampa d’accés per poder pujar 
a l’autobús no poden fer-ho perquè aquesta 
no sempre funciona. Les persones afecta-
des ens han comentat que ho han posat en 
coneixement de l’Ajuntament i que la res-
posta que han rebut és que ho denunciïn a 
l’empresa Sarbus.  Aquesta empresa els ha 
dit que estan intentant de trobar una solu-
ció i de moment tan sols els aconsellen que 
quan vulguin agafar el bus truquin abans 
perquè aquesta prevegi un cotxe de línia 
amb una rampa efectiva.
En primer lloc, caldria puntualitzar que 

Sarbus té l’obligació que en tots els auto-
busos les rampes funcionin correctament. 
Ara sembla que això és un atzar i en alguns 
casos han d’esperar fins a tres autobusos 
per poder pujar. En segon lloc, l’ajuntament 
no  pot dir que la culpa és de l’empresa i 
rentar-se les mans. A l’’administració públi-
ca li correspon atendre els ciutadans i fer 
que els serveis que ofereix tant directament 
com indirectament, a través de les conces-
sions, tinguin un correcte funcionament. 
No cal dir que aquesta situació és del tot 
inadmissible i que uns i altres haurien de 
donar una resposta efectiva a un problema 
d’extrema gravetat que vulnera els drets 
bàsics dels usuaris del transport públic.

mers mesos de l’any, a la nostra vila, 
hem baixat d’un 4’93% el nombre de 
persones en situació d’atur.
Aquesta és una qüestió remarca-
ble, ja que estem davant del pri-
mer semestre complet amb canvis 
positius des de l’inici de la crisi. El 
fet d’agafar un període de mig any 
fa que s’esmorteeixi l’efecte de les 
contractacions estacionals i per-
met veure amb més perspectiva la 
tendència real del mercat laboral.
No podem parlar, ni molt menys, 
que la situació serà un camí planer, 
quan encara comptem amb 1.794 

persones registrades en situació 
d’atur. Si, als anys previs a la crisi, 
es podia marcar la línia d’“atur es-
tructural castellarenc”(permeti-
se’m el terme il·lustratiu) entre les 
800-850 persones, això significa-
ria que cal reduir a més de la mei-
tat la taxa d’atur actual.
Tanmateix, és previsible que les 
taxes dels mesos de juliol i agost 
segueixin la tendència positiva de 
l’últim semestre, però el que veri-
tablement farà de baròmetre de la 
situació serà el comportament de 
les dades post-estivals. Els mesos 

de setembre i octubre marcaran la 
situació del futur més proper.
Davant d’aquesta situació caldrà 
seguir, més que mai, amb el desen-
volupament de Polítiques Actives 
d’Ocupació que donin resposta i 
orientació cap als nous segments 
laborals, com són les Tecnologies 
de la Informació i la Comunicació, 
les Energies Renovables i l’efici-
ència energètica i l’especialització 
dins dels àrees més tradicionals.
La posada en marxa del Centre 
de Coneixement – El Mirador és 
una de les apostes inequívoques 

per donar suport a aquestes líni-
es. Serà, sens dubte, un dels eixos 
fonamentals de les polítiques de 
formació i ocupació que venen a 
complementar el catàleg de ser-
veis que des de ja fa molt temps 
funcionen eficientment a d’altres 
dependències de la Regidoria de 
Promoció Econòmica, com són Cal 
Botafoc, el Servei Local d’Ocupa-
ció i Formació, i el Centre de Ser-
veis, referència per a empreses i 
emprenedors. 

* Regidor de Promoció Econòmica

A més d’aquest problema, tal i com hem 
denunciat reiteradament, no s’ha fet cap 
actuació en tot el mandat perquè els usua-
ris de les parades que hi ha als costats de 
la B-124, a l’alçada de les benzineres, no es 
juguin la vida travessant una carretera on 
passen 31.000 vehicles diaris. Fa més d’un 
any que també hem denunciat que la inver-
sió d’uns 10.000 euros per posar una pla-
taforma a la parada del carrer Tarragona, 
darrere el camp de futbol, ha estat llençar 
els diners perquè els contenidors que hi ha 
al costat de la parada de l’autobús no per-
meten apropar-se prou perquè els usuaris 
s’hi puguin aproximar per pujar i per bai-
xar còmodament. Calen solucions. 

EL TAULER

PLACES VACANTS 
ESCOLES BRESSOL 
MUNICIPALS

HORARIS
D’ESTIU
AUTOBUSOS

Les Escoles Bressol Municipals 
El coral i colobrers disposen de 
places vacants pel curs 2010-
2011. Podeu adreçar-vos a l’Es-
cola Bressol Municipal El coral 
(carrer torres, núm. 4,
tel. 937 143 715).

Horari d’atenció a les famílies: 
de dl a dv, de 9.30 a 12 h i, i de 
15.15 a 16.30 h.
La plaça s’atorgarà per ordre 
d’inscripció.

consulta els horaris d’estiu 
(mes d’agost)
de les línies d’autobús
c1, c3, c4, c6 i N65
a la pàgina web municipal. 

també hi trobaràs els canvis en 
l’horari de la línia c1
que s’aplicaran a partir
del proper dilluns dia 26 de juliol.

+ INFO:
www.castellarvalles.cat

+ INFO:
www.castellarvalles.cat

HORARIS D’ESTIU
SERVEIS MUNICIPALS

Servei d’Atenció Ciutadana 
passeig Tolrà, 1
des del 22 de juliol aquesta
oficina es troba a la plaça de El 
Mirador, s/n. 
de l’1 juliol al 14 setembre, de di-
lluns a divendres, de 8.30 a 15 h.
El dia 13 de setembre,
tancat per Festa Major.

carrer Portugal, 2C
de l’1 al 31 de juliol, de dilluns a 
divendres, de 8.30 a 14 h.
Mes d’agost tancat.

Regidoria de Benestar Social 
Horari d’atenció al públic fins al 
17 de setembre: de 9 a 14 h.

Recepció Ajuntament
Juliol: dilluns a divendres, 8 a 15 h. 
dissabtes, tancat. A partir de l’1 se-
tembre, dilluns a divendres, 8 a 20 h.
Els dies 11 i 13 de setembre,
tancat per Festa Major.

Servei de Recaptació
Horari habitual (juliol i agost):
de dilluns a divendres,
de 8.30 a 14.30 h.
El dia 13 de setembre,
tancat per Festa Major.

Regidoria de Cultura i Lleure 
Horari d’atenció al públic fins al 
15 de setembre: de dilluns a di-
vendres de 8 a 15 h. 

Biblioteca Antoni Tort
de l’1 de juliol al 15 de setembre  
dilluns, dimecres i divendres, 
matins de 9.30 a 14 h. 
dimarts i dijous,
matins de 9.30 a 14 h
i tardes de 17 a 20.30 h.

Espai Jove
tancat el mes d’agost

Regidoria de Promoció
Econòmica i Ocupació
tancat del 9 al 27 d’agost.
Resta de dies, horari habitual:
de 9 a 13.30 h.
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 Jordi Mas

Al futbol no tenen femení. Al bàs-
quet els queden cinc jugadores 
sènior. El femení d’hoquei patins 
ha desaparegut. Què passa amb 
els equips femenins? Actualment 
Castellar del Vallès està represen-
tat en categoria sènior només pel 
Club Bàsquet Castellar en compe-
tició federada. La resta de fèmines 
encara estan jugant en algun equip 
de base, opten per l’esport indivi-
dual -tennis, atletisme...- o bé per 
l’esport no federat.

Castellar ha crescut moltís-
sim en els últims anys a nivell es-
portiu. Han sorgit prop d’una de-
sena de clubs, d’altres ja existents 
han crescut en envergadura, però 

 IES Castellar i Futbol Sala Castellar, els equips finalistes del torneig de futbol sala disputat a l’Espai Tolrà i organitzat per l’Espai Jove.  || JoSEP GRAELLS

la presència d’equips federats de 
noies no s’ha vist augmentada en 
el mateix nivell. Més aviat ha dis-
minuït. La Unió Esportiva, el Club 
Bàsquet i l’Hoquei Club tenen 
menys equips sèniors que fa cinc 
anys o no en tenen cap. I només al 
CB Castellar trobem un equip sè-
nior federat.

L’únic oasi per ara és al fut-
bol sala. Només hi ha un conjunt 
en competició federada al Futbol 
Sala Castellar, però un torneig el 
mes de maig organitzat per l’Espai 
Jove va demostrar que és l’esport 
de moda entre les esportistes d’en-
tre 12 i 20 anys. Allí es van unir 
les formacions de l’IES Castellar i 
l’IES Puig de la Creu -que juguen 
durant l’any a la lliga del Consell 
Escolar de Sabadell-, un equip del 

On són les noies? 
A Castellar del Vallès ha crescut la tendència en els darrers anys que els equips femenins juguin en competició no federada

col·legi El Casal i les noies del Fut-
bol Sala Castellar que aquest any 
han participat a la lliga juvenil-ca-
det de la Federació Catalana. “Era 
una lliga de febrer a maig que la 
vam acabar amb una fase final. 
Hi va haver una molt bona res-
posta de públic”, comenta Ricard 
Borràs, tècnic de la Regidoria de 
Joventut i un dels responsables en 
l’organització d’aquest esdeveni-
ment que s’espera que tingui con-
tinuïtat. Aquest any s’ha format 
l’equip El Vete que ha jugat una 
lliga de futbol sala del Vallès.

Una de les activitats que ha 
tingut èxit a l’Espai Jove ha estat 
uns entrenaments de voleibol, que 
han cridat l’atenció de gairebé una 
vintena de noies. És una proposta 
que es manté des de fa tres anys 

tot i que només es fan entrena-
ments sense jugar competició.

A nivell federat competitiu les 
entitats de Castellar estan tenint 
dificultats per poder alçar equips 
sènior. La Unió Esportiva només 
té tres noies entre totes les catego-
ries de base; després de la desapa-
rició del femení l’Hoquei Club Cas-
tellar en té set, també en edat de 
base, i el club està mirant de for-
mar un equip mini per a la propera 
temporada. “La situació a Caste-
llar és un pèl atípica ja que en ge-
neral l’hoquei femení està crei-
xent, però hem perdut el sènior 
ja que les jugadores han preferit 
fer altres coses”, comenta el co-
ordinador Toni Ventura.

On hi ha més presència 
d’equips de noies és al Club Bàs-

quet Castellar. En són unes 40 re-
partides en tres equips i l’escola 
de bàsquet. “Són equips llargs, 
de 15 a 12 jugadores que ens per-
metran tenir una bona base per 
al sènior d’aquí uns anys”, ex-
plica el coordinador Jordi Juste, 
que mira d’explicar el fenomen. “A 
l’inici prefereixen altres activi-
tats que no pas els esports col-
lectius o de pilota i això fa difícil 
que vulguin apuntar-se més en-
davant; després notem les pri-
meres baixes a partir de batxi-
llerat quan s’endureix el nivell 
d’estudis”. El volum d’equips fe-
menins baixa dràsticament a par-
tir dels 18 anys i aquest fenomen 
ha donat a Castellar una situació 
inusual: només un sènior federat 
en tot el poble.  
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MOTOR

Les 24 hores de Montmeló 
més de resistència que mai

 Jordi Mas

Les 24 hores de motociclisme van 
ser més de resistència que mai. En 
els últims anys la prova no havia 
coincidit tant al pic de l’estiu -nor-
malment es feia a principis de ju-
liol- i la calor al Circuit de Cata-
lunya era insuportable. Només va 
aguantar la participació: 47 motos 
van prendre la sortida dissabte a 
la tarda entre les quals hi havia 
presència castellarenca en dues 
escuderies.

David Jaén va repetir una 

temporada més a l’IES Castellar-
nau i enguany va tornar a anar 
acompanyat de José María Mar-
tín al manillar de l’Honda CBR F 
1000. L’equip de l’institut sabade-
llenc va tenir molts problemes du-
rant la cursa. Van caure dues ve-
gades i van acabar les 24 hores 
amb moltes dificultats, a la tren-
tena posició a 137 voltes del Folch 
Endurance, els guanyadors de la 
prova.

A l’equip Gaspar Competició 
Incògnit hi havia el pilot de Caste-
llar Jordi Clariana, un fixe de les 
24 hores de resistència. Aquesta 

vegada no estava com a un dels 
membres de l’equip KTDN 69, sinó 
que compartia moto amb Jacob 
Pérez, Joan Zamorano i Maximo 
Chetry. L’equip del castellarenc va 
haver d’afrontar les últimes hores 
de carrera sense embragatge i això 
els va perjudicar a la classificació 
general: de poder acabar en setè 
lloc es van haver de conformar fi-
nalment amb la dotzena plaça a 47 
voltes dels guanyadors.

La gran competició de re-
sistència motociclista del Circuit 
de Catalunya se la van disputar 
els dos màxims favorits, Yamaha 

Els castellarencs David Jaén, José María Martín i Jordi Clariana van tenir problemes per finalitzar la prova amb els seus equips

 Jordi Clariana, a l’esquerra, amb l’equip Gaspar Competició.  || cEdidA

L’estira i arronsa entre Dani Pe-
drosa i Jorge Lorenzo va caure a 
Alemanya del cantó del pilot de 
Castellar del Vallès. Pedrosa va 
deixar clavat al mallorquí quan 
faltaven poques voltes pel final i 
va creuar la línia de meta en so-
litari assolint així la seva segona 
victòria de la temporada.

La posta a punt de l’Honda 
de Pedrosa era excel·lent, i mal-

grat un inici del MotoGP acciden-
tat -es va haver de parar la carre-
ra- el castellarenc va demostrar 
ser el millor sobre el circuit de 
Saschenring. “Tot anava molt bé 
i em van sortir els nervis quan 
vaig veure que havíem de parar 
la cursa, però per sort quan es 
va reprendre la moto va seguir 
funcionant bé”, explicava Dani 
Pedrosa. El pilot de Castellar ha 
retallat cinc punts a Lorenzo i ara 
és a 47 punts del lideratge de la 
classificació general.

Pedrosa s’enfunda ‘la roja’ en la 
conquesta catalana d’Alemanya

 Redacció

 Pedrosa mostrant el trofeu de primer classificat al circuit de Saschenring.  || cEdidA

 José María Martín agafa un revolt del Circuit.  || cEdidA David Jaén a les 24 hores del cap de setmana.  || cEdidA

A la cursa del MotoGP es va 
completar el triplet català ja que 
Toni Elias va vèncer al Moto2 i 
Marc Màrquez va aconseguir el 
seu cinquè triomf seguit a 125. Pe-
drosa va celebrar al podi la victò-
ria i també va voler tenir un re-
cord per la victòria d’Espanya al 
Mundial de futbol. El castellarenc 
es va declarar seguidor de selec-
ció espanyola i va recollir el guar-
dó de vencedor a Alemanya amb la 
samarreta del combinat de Vicen-
te del Bosque. 

El pilot de Repsol és a 47 punts de Jorge Lorenzo a la general de MotoGP

Folch Endurance i Suzuki Cata-
là. L’equip de Josep Maria Folch, 
amb Jordi Almeda, Julien Millet, 
Russell Gómez i José Manuel Luis 
com a pilots, va vèncer amb 731 
voltes, 16 més que Suzuki Català. 
Els corredors francesos del Team 
33 MailPerformance -amb tres pi-
lots en lloc de quatre- van comple-
tar el podi a només una volta dels 
segons classificats.

Malgrat les conseqüènci-
es d’una jornada duríssima, els 
dos equips amb castellarencs van 
poder acabar. De les 47 motos que 
van prendre part en la sortida en 

van acabar 36. La participació va 
ser més alta que el 2009 però la in-
tensa calor i els problemes mecà-
nics d’algunes escuderies van fer 
que hi haguessin més baixes que 
de costum. Equips il·lustres com 
Team Busquets o Catalunya Ra-
cing Team -autos de la pole posi-
tion- van haver d’abandonar abans 
d’hora.

Les 24 hores de motociclisme 
també havien de comptar amb la 
presència del pilot local Toni Gar-
cía. Finalment, a conseqüència 
d’alguns canvis d’última hora, no 
va poder participar-hi. 
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POLIESPORTIU

El femení de bàsquet 
puja a Segona Catalana

Només ha passat un any des que 
el Club Bàsquet Castellar va haver 
d’afrontar la petita llosa de tenir 
un sènior femení a l’última divisió 
sènior de bàsquet. L’equip descen-
dia a Tercera i es volia recuperar 
la categoria ràpidament. En un 
principi l’ascens no es va aconse-
guir en lliga però finalment, i en 
el temps de descompte, el Club 
Bàsquet Castellar tornarà a jugar 
a Segona Divisió després d’haver 
aconseguit l’ascens aquesta set-
mana, via Federació Catalana de 
Bàsquet. 

L’òrgan federatiu ha donat la 
possibilitat al Castellar de partici-
par a Segona després d’organitzar 
tots els grups i quadrar els ascen-
sos i els descensos. Les renúnci-
es d’altres equips han benefici-
at al conjunt groc-i-negre, tercer 
de Tercera l’any passat, que es va 
quedar a un pas de l’ascens. “Ens 
va comentar aquesta possibili-
tat la Federació i l’hem accep-
tat, no podem renunciar a estar 
més amunt -explica el coordina-
dor esportiu del club Jordi Juste-. 
Ara tenim un equip amb cinc ju-
gadores i a l’hora de fitxar pot-
ser el fet de jugar a Segona Ca-
talana ens obre les possibilitats 
d’incorporar noies”.

El Castellar ha quedat en 
tercer lloc de Tercera Catalana 
aquest any. Després que el club 
descartés la jugadora Sarai Budia, 
més jugadores de la primera plan-
tilla van decidir abandonar l’equip 
en solidaritat amb la jugadora, així 
com també ho va fer el tècnic Es-

  Ara a Segona, el Castellar busca jugadores i nou entrenador. || JoSEP GRAELLS

La Federació Catalana de Bàsquet ha inclòs a la categoria el CB Castellar, 
que s’ha vist beneficiat per les renúncies d’altres equips

Repte estatal de Castillo a Pontevedra

Soroll d’aspes a Castellar del Vallès durant el cap de setmana

Jordi Castillo afronta aquest 
cap de setmana el Campionat 
d’Espanya de Patinatge a la lo-
calitat gallega de Pontevedra. 
Després de quatre anys reti-
rat de les pistes de patinatge, 
el castellarenc va tornar fa uns 
mesos a la competició i en po-

Castellar  del  Vallès va acollir 
aquest cap de setmana l’Open 
Nacional F3C, una competició 
d’acrobàcia l’helicòpters organit-
zada per l’Aeri Model Club Caste-
llar juntament amb l’Ajuntament 
de la vila. El campionat consistia 
en un curs de tecnificació destinat 
a jutges d’acrobàcia d’helicòpters. 
Aquests cursos es fan cada quatre 

teve Chavala. El Castellar té ara 
només cinc jugadores de cara a 
la propera temporada: Sílvia Ala-
vedra, Sílvia Sànchez, Bea Barre-
ra, Txell Domènech i Imma Do-
mènech. El principal maldecap 
ara per al Club Bàsquet Castellar 
serà poder completar la plantilla 
que iniciarà la lliga el setembre. 
L’entitat està ja en converses amb 
un entrenador que es faria càrrec 
de l’equip i el mateix tècnic podria 
portar les jugadores necessàries 

per completar la plantilla. Per ara, 
el club ha descartat que les juga-
dores júniors reforcin el sènior 
femení. “És un grup molt maco 
i a més les jugadores són molt 
joves, la meitat encara estan en 
edat cadet. Preferim no trencar 
el júnior”. El Castellar inscriurà 
l’equip sènior i té fins a meitats de 
setembre per seleccionar les com-
ponents que formaran la primera 
plantilla femenina.

Els castellarencs Alan Rovira i Aleix Calsina participen aquest cap 
de setmana a la primera prova del Campionat del Món de bike trial 
que es fa a Vilanova de Prades. La localitat catalana serà la seu de la 
cita inaugural, que consta de dues proves. La segona serà a Darfo Bo-
ario Terme, a Itàlia.

cEdidA

Dues bicicletes al sostre del món

anys ja que les piruetes que han de 
fer els pilots canvien i també ho fa 
el reglament internacional. Amb 
proves com la del cap de setma-
na s’aconsegueix el propòsit de re-
ciclar els jutges existents i també 
obtenir-ne de nous. Al camp de vol 
de Castellar Vell hi havia tres jut-
ges internacionals que van fer de 
professors als vuit candidats. Des-

ques setmanes va aconseguir ser 
segon de Barcelona i campió de 
Catalunya. El patinador caste-
llarenc espera fer una bona ac-
tuació al Campionat d’Espanya 
de patinatge artístic, on s’haurà 
d’enfrontar contra els millors es-
pecialistes de l’estat.

AEROMODELISME  |  AERI MODEL CLUB

BIKE TRIAL  |  CAMPIONAT DEL MÓN

PATINATGE  |  CAMPIONAT D’ESPANYA

BÀSQUET  |  SEGONA CATALANA FEMENINA

Demà es fan les 12 hores de l’Athlètic 04

Les 16 hores de l’Athlètic 04 
Castellar es disputaran aquest 
dissabte a partir de les set del 
matí. Finalment, no s’han fet 
el dissabte passat com estava 
previst inicialment, sinó que 
es disputaran demà al pave-
lló Puigverd, ja que el Joaquim 

Blume està en obres. La compe-
tició durarà tot el dia i és previst 
que s’allargui fins a mitjanit. El 
torneig s’estructura en lliguetes 
i fase eliminatòria amb els millors 
equips classificats. L’entitat orga-
nitzadora espera que hi hagi un 
ple d’inscrits.

ATLETISME  |  CAMPIONAT DE CATALUNYA

prés que tres membres de la selec-
ció nacional fessin un vol d’helicòp-
ter, els jutges valoraven i discutien 
les puntuacions per igualar els cri-
teris entre ells. L’Aeri Model Club 
Castellar ja té preparada una prò-
xima competició, un Campionat 
d’Acrobàcia que es farà el 4 de se-
tembre a l’interior del pavelló Pui-
gverd. || REdAcció

 Jordi Mas



PUBLICITAT

16 dEL 23 AL 29 dE JuLioL dE 2010· cAStELLAR dEL vALLèS

ENTITATS

Grup Pessebrista de la
Capella de Montserrat

Lliga del Drets del Poble

Inscripcions fins al 29 de juliol

Amb motiu de la 13a Biennal del Pes-
sebre Català, que se celebrarà a Cas-
tellar el Nadal de 2010, es busquen 
diorames que mostrin noves formes 
d’expressió aplicades al Pessebre.

Inscripcions: http://pessebrescaste-
llar.blogspot.com/p/inscripcio-nous-
llenguatges-per-al.html

Divendres, 23 de juliol - 22 hores
Auditori Municipal
Entrada gratuïta

Espectacle poètic i musical on es 
donen a conèixer situacions de vul-
nerabilitat i oblit dels drets humans 
i dels pobles.  
Amb motiu del Dia Mundial dels Po-
bles Indígenes.

CONVOCATÒRIA 
D’EXPOSICIÓ

TEATRE SOCIAL: 
NOTES EN L’OBLIT
Cia. La Máscara

+ INFO:
http://pessebrescastellar.blogspot.
com

+ INFO:
www.dretsdelspobles.org
Tel. 937 237 102

Agrupació de Veïns del Pla

Activitats diverses

Divendres 23 juliol, nit: 
Sardinada i havaneres: Peix Fregit.

Dissabte 24 de juliol, tarda i nit:
Jocs infantils, sopar de veïns i ball 
amb l’Orquestra Canal 4.

Diumenge 25 de juliol, matí: 
Bicicletada, vermut i sardanes amb 
la Cobla Cadaqués.

REVETLLA DEL CARRER
DE SANT JAUME

+ INFO:
www.castellarvalles.cat

Castellar amb el poble sahrauí

Dimarts del mes de juliol
De 18 a 20 h
Al costat del Casal d’Avis
(plaça Major)

Si tens entre 7 i 12 anys, apunta’t i 
participa de diferents manualitats re-
lacionades amb la cultura sahrauí.

Inscripcions limitades.

TALLERS
D’INTERCANVI
CULTURAL

+ INFO:
Tel. 670 502 550
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El CEC programa la
6a sortida dels Camins Vells

Aquest diumenge, el centre Excur-
sionista de castellar farà la 6a sor-
tida de cAmins vells. Se sorirà a 
les 7.30 h del local del cEc

Es busquen voluntaris per 
a la Festa Major 2010

L’Ajuntament ha comunicat que 
es necessiten voluntaris que 
vulguin col·laborar en l’organit-
zació de la cursa popular i la pa-

tinada popular dela Festa Major 
2010. Qui vulgui consultar més  
informació o s’hi vulgui inscriu-
re pot adreçar-se a la regidoria 
d’Esports (edifici de cal Massa-
veu) o bé trucant al telèfon 937 
144 435.

Una Setmana Aventurera 
a l’Espai Jove

La Setmana Aventurera de l’Es-
pai Jove tindrà lloc del l 26 al 30 
de juliol. Les inscripcions encara 
es poden fer a l’Espai Jove

Les Nits d’Estiu s’acomiaden

  Marina Antúnez

Aigua, més aigua!. D’aquesta ma-
nera presentaven el seu especta-
cle El Pont d’Arcalís, que van actu-
ar divendres als Jardins del Palau 
Tolrà. L’acte va aplegar 200 perso-
nes, que van poder gaudir d’un dels 
pocs grups que promou i intenta di-
vulgar la música i la cançó de tradi-
ció oral dels Pirineus. 

L’artífex de la recerca de 
cançons d’aquesta regió és obra 
d’Artur Blasco, un dels compo-
nents d’El Pont d’Arcalís. Jordi 
Fàbregas s’encarrega de fer els 
arranjaments. Aquí a Castellar 
va presentar aquest espectacle 
al voltant de l’aigua, ple de peces 
que fan pregàries per fer ploure 
al Pallars Jussà. 

mozart a l’aire lliure ||Els Jar-
dins del Palau Tolrà es van omplir 
de música clàssica a través de les 
àries de Mozart i d’altres composi-
tors que van interpretar Anna Car-
dona, al piano; Víctor Sicard, com a 
baríton, i Maria Escobar, de soprano. 
Una formació que actuava per sego-
na vegada a Castellar i que reconei-
xia no estar acostumada a fer servir 
micròfons. Malgrat tot, va entusias-
mar a les 230 persones que van as-
sistir a l’audició, eminentment fami-
lar. Sens dubte, una ocasió única per 
escoltar Mozart a l’aire lliure. 

 El Pont d’Arcalís va actuar divendres 16 als Jardins del Palau Tolrà.|| J.G.

 Concert de ‘Nits d’àries de Mozart i altres compositors’, dissabte passat. || J.G.

demà al vespre, a les 21.30 
hores, tindrà lloc l’últim 
dels concert als Jardins del 
Palau tolrà de les Nits d’Es-
tiu 2010.
El quartet català dejazzvu, 
creat al 2006 i compost per 
Ricard Parera, al saxo tenor 
i com a soprano; Andrés Gil,  
al piano; toni Sánchez, al 
baix elèctric, i Albert cha-
parro a la bateria, ens oferirà 
versions de soul, funk, blues 
i swing en clau de jazz.
Als jardins es podran es-
coltar temes de Ray char-
les, Michael Brecker, Pat 
Metheny, Joshua Redman 
o James Brown i peces dels 
diversos gèneres musicals 
com el soul, el funk, el blues, 
el swing o el latin jazz.
Aquesta vegada actuaran 
acompanyats als combos per 
Humberto carrero, músic de 
Puerto del Real (cadis) que 
amb només 27 anys ja ha as-
solit un nivell altíssim de pro-
fessionalitat. Posaran el punt 
i final a les Nits d’Estiu.

Últim cap de setmana amb...

Dejazzvu i
Humberto Carrero

Els concerts als Jardins de Nits d’Estiu arriben al final aquest dissabte a ritme de jazz. Les sardanes ja han finalitzat
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Els veïns i veïnes del carrer de 
Sant Jaume celebraran la seva 
revetlla aquest cap de setmana, 
una festa que ha esdevingut una 
tradició al municipi i que cada 
any aplega centenars de castella-
rencs. 

La festa més concorreguda 
del carrer de Sant Jaume comen-
çarà aquest divendres a la nit, a 
partir de les 21 hores, amb una 
sardinada i una cantada d’hava-
neres a les 22 h a càrrec del grup 
Peix Fregit, acompanyada de cre-
mat de rom. Bona música i un toc 
d’humor seran els ingredients 
d’aquesta actuació.

L’oferta lúdica proposa-
da pels veïns del carrer de Sant 
Jaume continuarà dissabte, 21 de 
juliol, amb inflables i tennis al car-
rer que començaran a les 18 hores. 
Cap a les 21 del vespre es farà el 
tradicional sopar dels veïns, i cap 
a les 23 hores tindrà lloc un ball 
de revetlla amenitzat per les can-
çons de  l’Orquestra Canal 4, una 
formació amb una llarga experi-
ència en festes de carrer.  

Pel que fa a diumenge, a les 
10.30 del matí s’ha previst l’inici 
d’una petita-gran bicicletada per 
Castellar del Vallès. Passat el punt 
de migdia, a les 12.30 hores, tot-
hom qui ho vulgui podrà gaudir 
d’un vermut popular i, per posar 
el punt i final als actes del cap de 
setmana, la cobla Vila d’Olesa ofe-
rirà una sessió de sardanes a les 
19.30 h. Aquesta cobla, en comen-
çar, va ser centre d’atenció de la 
majoria d’agrupacions sardanis-
tes. L’any  2002 van presentar l’úl-
tim treball, Sardanes a Olesa 4.  

Tot a punt per a la revetlla 
del carrer de Sant Jaume

 Actuació del grup d’havaneres d’un revetlla del carrer Sant Jaume.  || J.G.

 Marcelo González és el mim de la Cia. La Máscara.  || ARxiu

  Marina Antúnez

Avui divendres a partir de les 22 
hores l’Auditori Municipal acull 
un espectacle de teatre social de 
la companyia La Máscara. L’en-
titat La Lliga dels Drets dels Po-
bles és qui organitza aquest acte  
poètic i musical titulat Notes en 
l’oblit. El silenci de tantes injustí-
cies, en el qual s’expressa la vul-
nerabilitat i l’oblit dels drets fo-
namentals de qualsevol ésser 
humà i poble.

Dalt de l’escenari, dos rap-
sodes, un mim i un músic donen 
ànima a una dotzena de textos 
d’escriptors catalans i estran-
gers per apropar la realitat de  
la situació dels pobles indígenes 
de l’Amazònia.

La universalitat  de les 
problemàtica tractada s’enllaça 
amb altres textos de l’especta-
cle que parlen d’altres realitats, 
com l’emigració, el genocidi, l’ex-
plotació i els conflictes oblidats, 
sempre des d’una mirada crítica 
i un missatge final d’esperança. 

Teatre social
amb La Máscara

A través d’aquesta propos-
ta, la companyia La Máscara vol 
donar a conèixer la situació dels 
col·lectius més ignorats i més ex-
closos. Vol apropar a tots els pú-
blics a la realitat, per mostrar 
i promoure la implicació social 
entre la ciutadania en la protec-
ció dels drets humans, la dignitat 
de les persones i la lluita contra la 
impunitat i la injustícia.

A l’espectacle poètic, les pa-
raules s’acompanyen de l’art d’un 
mim i la música d’un violoncel. La 
durada és de 55 minuts i és apte 
per a tots els públics a partir de 10 
anys. Notes en l’oblit va néixer per 
encàrrec de l’ONG La Lliga dels 
Drets dels Pobles de la mà de la 
Companyia La máscara, una com-
panyia que ja compta amb 21 anys 
d’història teatral.

fitxa artística || Els actors i ac-
trius de la companyia La Másca-
ra que actuaran són Marcelo Gon-
zález (mim), Julià Borràs (músic), 
Laura Andrada (rapsoda), Òscar 
Masllovet (rapsode) i Rubèn Mo-
yano (tècnic). 

  M.A.

 Públic assistent a la cantada d’havaneres del carrer Sant Jaume.  || J.G.
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Espaiart va finaltizar amb èxit 
el Primer Stage de Teatre Mu-
sical del Vallès. El centre d’ense-
nyament de les arts escèniques 
va portar al municipi les prime-
res figures del teatre musical. 
Va estrenar tres propostes inte-
ressants: Dossier, Tota una vida 
i Dones d’aigua, tres espectacles 
que van exemplificar la feina que 
l’escola du a terme en l’àmbit de 
la interpretació, cant coral i mú-
sica instrumental.

Les actuacions van comptar 
amb el públic fidel que va aplau-
dir els actes en què va assistir. Els 
dos primers van tenir lloc diven-
dres. El darrer, dissabte.

una orquestra emprenedora || Una 
altra de les activitats conjuntes que 
també va tenir lloc el cap de setma-
na va ser la proposta de l’Orquestra 
del Sol, que va actuar diumenge. Di-
rigida per Frederic Oller i amb la 
col·laboració del Teatre del Sol, l’or-
questra va presentar el concert Mú-
sica per a una nit d’estiu.

El conjunt va interpretar 
obres de Fàbrega, Lully, Purcell, 
Holst i Britten, acompanyades 
de textos de Molière i Shakes-
peare. Amb aquesta iniciativa 
de Sabadell, persones de teatre 
i música comparteixen interes-
sos conjunts. 

  M.A.

  Concert de l’Orquestra del Sol a l’Auditori Municipal. || JoSEP GRAELLS

Música de companyies

  Actuació dels cantaires i actors d’Espaiart. || J. GRAELLS

Els concerts d’Espaiart i de l’Orquestra del Sol demostren la força del grup

El Sonacast.10 es va celebrar dissabte amb els concerts d’AFDXi Bi-
llardsings, dos grups locals que van compartir escenari amb el pú-
blic jove que va assistir a la cita. Segons els organitzadors, la troba-
da va servir, un cop més, per obrir la oferta als joves castellarencs 
que també volen mostrar i explicar les seves inquietuds artístiques i 
musicals. A l’acte també hi va haver servei de bar. || M.A.

cEdidA

El Sonacast convida el públic jove

FESTIVAL  |  SONACAST.10

Alba Marbà va actuar divendres al Calissó Espai Plural amb Pep Grau. 
El seu concert va ser una genial barreja de pop, jazz, i sobretot molt 
reggae de qualitat. Van tocar temes d’Alicia Keys, Leonard Cohen, etc 
i temes ja clàssics de Bob Marley. Unes versions molt originals, meitat 
anglès meitat català, amb els arranjaments musicals d’en  Pep Grau 
que pertant al grup Trs Reggae Soldiers de Calella. També van tocar 
temes propis com el popular Oye Reggae Music d’Alba Marbà que va 
tocar el piano i la guitarra per acompanyar les veus d’ambdòs perfec-
tament empastades. Tota una exhibició de bona música. || M.A.

El Calissó va oferir un concert de Marbà

MÚSICA  |  MESTISSATGE
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* Actes organitzats per l’Ajuntament de castellar del vallès

EXPOSICIONS

Watts Art
Sant Pere d’ullastre, 9

Patchwork
Fins al 25 de juliol

Casal Catalunya
Prat de la Riba, 17

Olis de Joan Miguel
tot el mes

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Pintura digital
de Pedro Morales
Fins al 17 de setembre

CURSOS

Monitors de lleure
inici: setembre
informació:
elpunt@hotmail.es

Classes de dibuix i pintura
Petits (a partir de 5 anys)
i adults
dimecres, dijous i dissabtes
Aguilart

Ioga
dimarts, de 21 a 22 h
dijous, de 19 a 20 h
La Sala de Ser
tel. 665 020 903

ALTRES

Es necessiten voluntaris
que vulguin col·laborar en 
l’organització de la cursa i 
patinada popular de Festa 
Major 2010.
informació:
Regidoria d’Esports
(edifici de cal Massaveu).
telèfon 937 144 435

Setmana aventurera
del 26 al 30 de juliol
inscripcions: Espai Jove

Espai de suport
a la lactància i
a la maternitat
cada dilluns, de 15 a 17 h
inscripcions: La Sala de Ser

Teatre social
Notes en l’oblit
cia. La Màscara
Auditori Municipal · 22 h
organització: Lliga dels drets del Pobles

Música electrònica
i experimental
amb P & H
calissó Espai Plural · 22 h
organització: calissó Espai Plural

Revetlla c. Sant Jaume
Sardinada i havaneres
carrer Sant Jaume · 21 h
organització: Associació veïns del Pla23dv

Sessió Dj
amb countach
calissó Espai Plural · 20 h
organització: calissó Espai Plural

Nits d’estiu*
Concerts als Jardins
Jazz
amb dejazzvu i 
Humberto carrero
Jardins Palau tolrà · 21.30 h

Dissabte roig
taula informativa
Plaça Major · de 10 a 12 h
organització: PSc de castellar

Revetlla c. Sant Jaume
Jocs infantils, sopar
i revetlla
carrer Sant Jaume · 18 h
organització: Associació veïns del Pla

24dS

Dionació de sang
Local del cEc
de 9.30 a 13.30 h
organització: Banc de Sang i teixits01dG

Revetlla c. Sant Jaume
10.30 h: bicicletada,
12.30 h: vermut
19.30 h: sardanes
carrer Sant Jaume
organització: Associació veïns del Pla

Camins vells
6a sortida
Local del cEc · 7.30 h
organització: cEc25dG

Cinema
Solo el cielo lo sabe
casal catalunya · 17 h
organització: Associació de 

Jubilats i Pensionistes26dL

Sessió Dj
amb Alecs Marta
calissó Espai Plural · 20 h
organització: calissó Espai Plura31dS

Nits d’estiu*
Cinema a la fresca
500 días juntos
Plaça catalunya · 22 h27dt

28dc

29dJ

30dv

Museu de Coca-Cola
tots els dies
de 10 a 13.30 h
de 16.30 a 19.30 h
carrer Jaume i, 42

Campanya “Posa-li el xip”
Sol·licituds dels
descomptes a l’Ajuntament

La Coral Xiribec
cerca nous cantaires a 
partir de 18 anys
informació:
937 148 092 - 937 148 210



El cafè La Rabassada es va construir l’any 1901 per 
Josep Perich Fruitós. El seu propietari era Josep 
Gatell i Soler. Aquest cafè va ser un dels edificis 
més emblemàtics de Castellar . Havia estat lloc de 
trobada i reunió de diversos sectors de la pobla-
ció, alguns de tendències polítiques i també grups 
d’afeccionats al futbol, seguidors de música coral, i 
joventut. També s’hi feien concerts i ball.

Foto: JoRdi GARRóS

La Rabassada, 1992
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Ajuntament 
Fax Ajuntament

Policia Local
(urgències)

oficina M. St. Feliu
Avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

Ràdio castellar
casal catalunya

casal Plaça Major
casal d’Entitats
casino del Racó

cAP (Ambulatori)
Servei de català

centre de Serveis
Ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’Esquadra
Jutjat de Pau

oSB 
Acc

Punt d'informació
casal de Joves

Recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · Av. St. Esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de Sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · Av. St. Esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Dirigida per Douglas Sirk i prota-
gonitzada per Jane Wyman, Rock 
Hudson, Agnes Moorehead, Con-
rad Nagel i Leigh Snowden, Solo el 
cielo lo sabe narra la història d’una 
vídua de bona família que inicia 
una aventura amb el seu jardiner. 
Malgrat pertànyer a dos móns 
completament diferents decidei-
xen casar-se però el seu amor es 
troba amb el rebuig dels seus fills 
i del ridícul social.

Pel·lícula dirigida per Marc Webb 
i protagonitzada per Joseph Gor-
don-Levitt, Jooey Deschanel i Ge-
offrey Arend, entre d’altres, amb 
un notable debut del director que 
només havia fet alguns vídeos i 
curts musicals. En aquesta oca-
sió, dirigeix uan comèdia romàn-
tica atípica, amenitzada amb nom-
brosos temes musicals i un aire 
cínic de modernitat. És una histò-
ria d’amor en la que ell s’enamo-
ra i ella no.

dimarts 27 de juliol · 22 h

Plaça de catalunya

organització: Ajuntament

Cinema
500 días juntos

dilluns 26 de juliol · 17 h

casal catalunya

organització: Associació de

Jubilats i Pensionistes

Cinema
Solo el cielo lo sabe

FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

23
24
25
26
27
28
29
30
31
01

vilà
Permanyer
Permanyer
vilà
casanovas
Yangüela
vilà
casanovas
vilà
vilà

dEL 23 AL 29 dE JuLioL dE 2010 23· cAStELLAR dEL vALLèS

Servei

Dóna’t d’alta on line a través del
web municipal.



L’ENTREVISTA

dEL 23 AL 29 dE JuLioL dE 2010

· La seva tornada, i sobretot el 
Campionat de Catalunya que ha 
aconseguit, ha sorprès tothom.
Jo també em vaig quedar molt sor-
près. Volia tornar més endavant, 
però les noies que entreno i alguns 
patinadors i companys em van ani-
mar a fer-ho abans. Em van ajudar 
a motivar-me de nou i vaig decidir 
competir una altra vegada.

· I què li deien?
Que em trobaven a faltar a les pis-
tes, que els agradava com patina-
va... Allò em va anar omplint. És 
curiós perquè després de retirar-
me molts m’han dit que em troba-
ven a faltar a les pistes. Ha estat 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
Lluitador
Un defecte que no pot dominar?
Sóc molt despistat
Qui voldria haver estat?
Pep Guardiola
Quin animal seria?
un lleó
La seva paraula preferida?
Entrega o sacrifici
Quin plat li agrada més?
Pasta
Músic preferit?
La bona música, en general
Un color? 
Blau
Un llibre?
L’església del mar, d’ildefonso Falco-
nes
Una pel·lícula?
titanes, hicieron historia.
Un comiat? 
ciao

Patinador d’èxit des dels 14 anys, Castillo ha tornat 
a calçar-se els patins després de quatre anys retirat. 
Ho va deixar perquè no estava motivat i ha tornat 
proclamant-se en tres mesos campió de Catalunya.

Jordi Castillo

després de la retirada quan m’he 
sentit més estimat.

· Però entre la seva tornada i 
proclamar-se campió de Cata-
lunya han passat només tres 
mesos.
Per accedir al de Catalunya havia 
de fer el de Barcelona, i em vaig 
apuntar quan ja s’havia acabat el 
termini per inscriure’s. Sabia que 
alguns campions no hi participa-
ven i la presidenta de la Federació 
Catalana em va acceptar a condi-
ció de no tornar a mitges. Li vaig 
dir que aniria al màxim.

· Segon a Barcelona, arriba el 
de Catalunya i el guanya.
Em van ajudar molt les persones 
que em van donar suport a les 

grades. La veritat és que va venir 
moltíssima gent a veure’m del CPA 
Santa Perpètua, on faig d’entrena-
dor. Això em va ajudar molt a fer 
un gran campionat.

· Només faltaria que guanyés 
el Campionat d’Espanya aquest 
cap de setmana.
Tinc el taló tocat, em fa mal quan 
salto, però tenia les mateixes mo-
lèsties al campionat català. Ser-hi 
ja és una gran ilusió.

· Ara és entrenador. Patinar de 
nou és una manera de demostrar 
força de voluntat als alumnes?
En part, perquè quan ensenyo pi-
ruetes a vegades em diuen: per tu 
és molt fàcil ja que has guanyat 
moltes coses. Vull demostrar que 

s’equivoquen, que res surt si no ho 
treballes moltíssim. Per aconse-
guir els objectius t’ho has de gua-
nyar amb esforç.

· L’experiència com a entrena-
dor l’ha fet més fort mental-
ment ara que fa quatre anys?
N’estic segur que sí. Estic millor 
que quan ho vaig deixar perquè 
ara he fet d’entrenador i he tingut 
moltes experiències de psicologia 
esportiva. Quan algun dels nois 
que entrenes li costa fer alguna 
pirueta has d’animar-lo, i en això 
també aprens molt. També supo-
so que amb l’edat també tens les 
coses més clares.

· Algun cas deu recordar.
Una noia de 13 anys estava a la pe-

núltima prova abans de pujar de 
categoria i no li sortia una pirueta. 
No hi havia manera. Recordo que 
era l’agost passat i ella em deia que 
volia deixar de patinar.

· Com s’ho va fer?
Li vaig demanar si confiava en mi. 
Em deia que sí, però que no con-
fiava en ella mateixa. Vam quedar 
que si ella el març següent no pas-
sava la prova ella deixava de pati-
nar però jo deixava d’entrenar. El 
març va aprovar.

· Què significa el patinatge?
M’ho ha donat tot. Hi ha moltes 
experiències que sinó no les hagu-
és pogut fer. És molt emocionant 
estar en competicions internacio-
nal representant tanta gent. 

En els últims quatre 
anys és quan m’he 
sentit més estimat

“

”

 Jordi Mas

Patinador
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